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KF § 91/17  

Fastställande av dagordning 
 
 

 
Kommunfullmäktiges ordförande upplyser kommunfullmäktiges ledamöter om att 

medborgarförslagsställaren Benny Sikter, som lämnat in medborgarförslaget om 
att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha rutinen att ge godtagbara skäl för 
de yrkanden man gör (KF § 95/17), framställt önskemål om att hanteringen av hans 

förslag ska skjutas fram till nästa sammanträde med kommunfullmäktige, då han 

inte har möjlighet att närvara vid dagens sammanträde. Kommunfullmäktiges 
presidium föreslår att behandlingen av aktuellt ärende skjuts fram till nästa 
sammanträde som äger rum i oktober. 

 
Yrkande 
Torbjörn Bergman (M) yrkar att ärendet ska avgöras idag. 

 
Beslutsgången 
Ordföranden ställer frågan om 1) ärendet ska avgöras idag 2) ärendet ska skjutas 

fram och behandlas på nästa sammanträde med kommunfullmäktige som äger 
rum i oktober. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att ärende ska 

avgöras idag.   
 

 
Beslut 
Medborgarförslaget om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha rutinen att 

ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör (KF § 95/17) ska avgöras vid dagens 
sammanträde. 
 

Kommunfullmäktige beslutar att i övrigt fastställa föredragningslistan. 
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 KF § 92/17  
Anmälan av nya ledamöter och ersättare i kommunfullmäktige 
 
 
 

Anmälan från länsstyrelsen: 
 

 
Kaj-Eve Enroth (L), ledamot 

Björn Spetz (L), ersättare 
Clary Stark (M), ledamot 
Ingrid Bäfman (M), ersättare 

 
 

 
 
 
 
 

 
 

 

 
 
 
 
 

 

 
 

 
 

 
Delges  

Troman  
Check in/check out  
Berörd ledamot/ersättare  
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 KF § 93/17  
Anmälan av nya motioner och medborgarförslag 
 
 

 
Medborgarförslag från Carin Bjurholm om att väcka intresse för vår natur på ett 
roligt, lekfullt och lärande sätt genom ”sinnesstig” på Billingen. 
 

Carin Bjurholm presenterar sitt medborgarförslag. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 

 
 
Medborgarförslag från Lennart Kero om tillkomst av utegym och hinderbana i 

anslutning till befintligt löparspår vid Arenaområdet. 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 

beslut. 
 
 

 
Medborgarförslag från Per Persson om Karstorpssjön.  
 

Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 

 
 
Medborgarförslag från Kenth Johansson om gångtunnel, busshållplats och översyn 

av hållplatsläget vid Stallsiken.   
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 
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Medborgarförslag från Mikael Persson-Riis om storbildsskärm under fotbolls-VM 

2018 
 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 

 
Medborgarförslag från Henrik Karlsson om konstgräsplan i Stöpen. 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
beslut. 

 
 
 
Motion från Marie Ekman (S) och Johan Ask (S) om byggnation utanför 

centralorten. 
 
 

Marie Ekman (S) presenterar innehållet i motionen. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
 
 
 

Motion från Robert Ciabatti (S) om markanvisning. 
 
Robert Ciabatti (S) presenterar innehållet i motionen. 

 
Beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 
 
 
Motion från Monica Green (S), Per Johansson (S) och Robert Ciabatti (S) om att 

upphandla hållbara transporter.  
 
Monica Green (S) presenterar innehållet i motionen. 

 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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Motion från Göran Segerstedt (SD) om att satsa på belysning utmed gång- och 
cykelvägen Strupen. 
 

Göran Segerstedt (SD) presenterar innehållet i motionen. 
 
Beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
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 KF § 94/17  
Interpellation/Fråga 
KS2017.0273 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-09-25 94/17 

 
 
 

Interpellation från Per-Erik Gustafsson (S) till kommunstyrelsens ordförande, 
Katarina Jonsson (M), lämnades vid förra sammanträdet ang. kommunal mark för 
återvinningsstationer. 
 

 

Per-Erik Gustafsson (S) presenterar interpellationen, varvid han ställer följande 
fågor: 

- Det vore intressant att höra vad kommunen har för planer för markytan? 
- Vem/vilka ansvarar för den kommunala markytan som upplåtits av kommunen? 
- Finns det möjligen planer på att göra återvinningsstationer mer inbjudande 

genom t.ex. belysning, asfaltering ? (idag möts man av vattenpölar, ojämn 

markyta, lera och totalt mörker som inbjuder till att bilen står med motor och ljus 
på under tiden man ”miljöarbetar”). 

- Finns kontrakt/hyra mellan kommun o återvinningsbolag avseende kostnader?  
 
 
Katarina Jonsson (M) lämnar följande interpellationssvar: 

 
Vad har kommunen för planer för markytan? 

Det finns i dagsläget inte några planer för annan användning av ytan. 

(Planprogram för Södra Ryd diskuterar möjligheten att flytta vägen närmare 

bostäderna för att få plats med verksamhetslokaler mot järnvägen, men 

programmet är inte beslutat, än mindre planeras någon byggnation i närtid.) 

 

Vem/Vika ansvarar för den kommunala ytan som upplåtits av kommunen? 

I och med det samverkansavtal som finns mellan kommunen och FTI tar FTI över 

ansvaret för den yta de disponerar. 

 

Finns det planer på att göra återvinningsstationer mer inbjudande genom t.ex. 

belysning eller asfaltering? 

Detta är en fråga för FTI AB. Kommunen upplåter endast marken. 
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Finns kontrakt/hyra mellan kommun och återvinningsbolag avseende kostnader?  

Det samverkansavtal som upprättats fungerar som kontrakt. (bilaga, 

Samverkansavtal). 

 

 

Leif Walterum (C) yttrar sig utan eget yrkande. 

 

 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga interpellationen och svar till handlingarna. 
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 KF § 95/17  
Svar på medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges 
möten ska ha rutinen att ge godtagbara skäl för de yrkanden man 
gör 
KS2017.0041 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 189/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 176/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 95/17 

 
 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget. 

 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Bakgrund 

Kommunmedborgaren Benny Sikter föreslår i ett medborgarförslag att 

kommunfullmäktige vid sina möten ska ha rutinen att ge godtagbara skäl för de 
yrkanden man gör. 
 
Förvaltningen noterar inledningsvis att det torde kunna sägas höra till 

ovanligheterna att någon yttrar sig och yrkar bifall till ett förslag utan närmare 
motivering eller yttrande kring varför man stödjer det. I vad mån ett yrkande anses 

dåligt motiverat torde det därtill vanligen uppmärksammas av de som motsätter sig 

detsamma med tillkommande debatt som följd.  
 
Detta sagt så faller det ytterst på ordföranden att leda sammanträdet och 

säkerställa att ärendena är kungjorda och beredda. Om överläggning vidtar efter 
att ärendet presenterats ska ordföranden tillse att de som begärt ordet också 
bereds tillfälle att yttra sig (jmf. RÅ 1971 ref. 55). Under överläggningen kan 
framföras såväl formella yrkanden (t.ex. återremiss och bordläggning) som 

sakyrkanden och i vad fall båda formerna av yrkanden framförts så prövas, av 
naturliga skäl, de formella yrkandena först.  
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I den utsträckning ärendet ska avgöras vid sammanträdet är ordföranden skyldig 

att ställa proposition på de sakyrkanden som framförts under överläggningen (jmf. 
Lindquist, Losman, Lundin & Madell, Kommunallagen [30 januari 2017, Zeteo] 
kommentaren till 5 kap. 40-45 §§). 

 
Det finns två situationer i vilka ordföranden kan vägra lägga fram ett förslag till 
beslut. Av 5 kap 45 § 1 st. Kommunallagen (KL) följer att ordföranden skall vägra 
lägga fram ett förslag till beslut om ordföranden anser att förslaget innebär att ett 

nytt ärende väcks. Av andra stycket i samma paragraf framgår att ordföranden får 
vägra att lägga fram ett förslag till beslut om denne anser att förslaget skulle leda 

till ett beslut som strider mot lag eller annan författning. I det sistnämnda fallet 

kan fullmäktige ändock besluta att förslaget ska läggas fram.  
 
Utöver ovan nämnda situationer saknas möjlighet för ordföranden att vägra ställa 

proposition på framställda förslag och det kan därvid noteras att såväl vägran att 
låta ledamöterna yttra sig som att vägra ställa proposition på framställda förslag 
kan föranleda att fullmäktiges beslut upphävs såsom ej tillkommet i laga ordning 
(jmf. t.ex. RÅ 1952 ref. 22 och RÅ 1987 not. 27). Följaktligen kan inte heller 

medborgarförslaget efterkommas varför förvaltningen föreslår att det avslås. 
 
 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha 
rutinen att ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
Medborgarförslag om att man vid kommunfullmäktiges möten ska ha rutinen att 

ge godtagbara skäl för de yrkanden man gör 
 
 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
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 KF § 96/17  
Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 
KS2015.0027 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-03 109/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 114/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 96/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen är besvarad. 
 

Yttranden 
Jacqueline Tjällman (L) redogör för beredningen av ärendet.  
 
Tobias Andersson (SD) yttrar sig utan eget yrkande.  

Bakgrund 

Sverigedemokraterna i Skövde har lämnat in en motion angående kommunalt stöd 
till ”Vuxna på stan i Skövde”. Sverigedemokraterna yrkar på att Skövde kommun 
inför ett system för ekonomisk kompensation till föreningar vars vuxna ställer upp 

som nattvandrare för ”Vuxna på stan i Skövde”. 
 
Det pågår ett arbete på tjänstemannanivå som syftar till att ta fram förslag till ett 

antal åtgärder som tillsammans ska skapa en ökad trygghet och säkerhet i Skövde 
kommun. Ett förslag till åtgärd är en pilotverksamhet med så kallade 
trygghetsvärdar. Målet för trygghetsvärdarna är att bidra till minskat våld, 

vandalisering och negativa grupperingar. Trygghetsvärdarna är kommunanställda 
personer som jobbar kvällar och nätter och rör sig omkring i kommunen och slår 
larm när de ser något som inte står rätt till. De ska genom sin närvaro förebygga 
brottslig verksamhet, men har inte några polisbefogenheter och är inte heller 

några väktare. Trygghetsvärdarna ska arbeta mot oönskade händelser och för ökad 
trygghet för alla som bor, verkar eller vistas i kommunen. Avsikten är att även 
involvera ideella krafter i den föreslagna pilotverksamheten Trygghetsvärdar där 

även samverkan med ideella föreningar kan ske.  
 
Den sammanvägda bedömningen är att, eftersom det i nuläget inte finns någon 

ideell förening bildad och att det i kommunen redan planeras för ett arbete med 
trygghetsvärdar, föreslå kommunfullmäktige besluta att avslå motionen. 
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Beredningen medborgare och folkhälsas synpunkter 
Beredningen konstaterar att Vuxna på stan i Skövde inte finns längre och 
diskuterar värdet av föreningslivets engagemang i liknande sammanhang. 

Beredningen ser positivt på förslaget om trygghetsvärdar och ser gärna att 
föreningslivet och civilsamhället involveras i verksamheten i framtiden. 
 

Handlingar 

TU Svar på motion om Vuxna på stan i Skövde 

Motion om kommunalt stöd till vuxna på stan (SD) 
 

Skickas till 

Jonas Plato, säkerhetschef                       
Motionären 
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 KF § 97/17  
Svar på motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett 
attraktivt besöksmål 
KS2016.0370 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-06-07 154/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-06-19 148/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 97/17 

 
 
 

 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  
 

På grund av jäv deltar inte Amanda Nordell (MP) i handläggningen och beslutet i 
detta ärende.  
 

Yrkande  
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Yttrande 
Christer Winbäck (L) yttrar sig utan eget yrkande.  
 

Bakgrund 
I en motion från 2016-09-05 har Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, lyft fram värdet 
av Södra brottet som ett tätortsnära och attraktivt friluftsområde med stora 

kvalitéer för såväl natur- som kulturupplevelser. Underhåll och skötsel är eftersatt 

av den byggda anläggningen. 
  

Röjning och gallring gjordes senast 2013. Platsen är behov av översyn.  
Städning, röjning och ny vägvisning görs inom befintlig budget. Förvaltningen 
föreslår informationsplatsens tak rivs men att platsen iordningsställs så att den 
även framledes kan användas som en enklare skådningsplats. Räcket säkras och 

fasta sittmöjligheter tillskapas. Kostnaden för rivning och ny utformning av platsen 
tas med i det framtida budgetarbetet.  
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Douglas Hjalmarsson, Liberalerna, har i en motion daterad 2016-08-05 motionerat 
av vikten av att rusta upp Södra brottet som ett attraktivt och tätortsnära 

naturområde. På slutet av 80-talet togs en återställningsplan för Södra brottet fram 
men denna lyckades inte fullt ut genomföras då det vattnet som var tänkt att ledas 
in från Våmbsbäcken försvann i berggrunden. Motionären påpekar att skötseln av 
detta fina naturområde är eftersatt. Naturinformationen och utsikts- och 

skådningsplatsen har förfallet. Platsen är behov av gallring och städning. Staketet 
längs Simsjövägen, som finns kvar sedan kalkstensbrytningen pågick, föreslås tas 

bort för att öka tillgängligheten. Douglas Hjalmarsson framför att Södra brottet 

skulle kunna bli ett populärt, tätortsnära och tillgängligt utflyktsmål och 
mötesplats för Skövdeborna om det rustades. Hjalmarsson förslår också att platsen 
använts för andra aktiviteter såsom konstutställningar, utomhusbio, musik m.m. 

Brottet och det angränsande Våmbs ängar skulle kunna utvecklas till ett mycket 
attraktivt friluftsområde om det rustades upp och att vägar och gångar skyltades 
tydligt.  
 

Platsen byggdes upp och iordningsställdes av kommunen i samarbete med 
näringslivet i slutet av 80-talet. Skådningsplatsen ritades av arkitekt Claes Waxberg. 
Kostnaden var då cirka en miljon kronor. Under åren har anläggningen tyvärr inte 

underhållits och den saknar idag såväl informationsskyltar som möblemang. 
Skärmtaket är också i stort behov av att restaureras.  
 

Platsens utformning är undangömd vilket gör att den har blivit en tillhållsplats för 
personer vars främsta syfte inte är att skåda fågel. Platsen är därför skräpig och 
trasig. Därtill är platsen felaktigt skyltad som Naturum vilket är ett 
varumärkesskyddat namn och får inte användas här. Originalskyltarna till 

informationsskyltarna finns bevarade i kommunens arkiv om man skulle vilja sätta 
upp nya skyltar.  
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Sektor Gata-Natur har varit i kontakt med fågelklubben genom Kent-Ove Hvass 

som tycker att platsen är av stort värde och borde rustas upp igen. Fågelklubben 
håller just nu på att genomföra ett LONA-projekt med röjning av branterna i syfte 
att få pilgrimsfalk att häcka på platsen.  

 
Även Länsstyrelsen ser gärna att platsen rustas upp igen särskilt då det idag är 
svårare att ta sig till Norra brottet. Vid frågan om kommunen skulle kunna söka 
LONA-medel till att rusta den här platsen är svaret jakande men de påpekar 

samtidigt att dess status idag beror på att kommunen inte har vårdat platsen.  
Sektor Samhällsbyggnad skulle gärna se platsen rustad men saknar idag medel till 

att göra en upprustning av den. Röjning och städning av platsen skulle kunna göras 

i befintlig budget. Därtill behövs en total renovering av utsikts- och 
skådningsplatsen göras samt en ny skyltning till platsen och Våmbs ängar. Staketet 
skulle bitvis kunna tas ner. Den övre delen vi brottskanten kan det finnas ett värde 

av att ha kvar för såväl människors som djurs säkerhet.  
 
Motionären har föreslaget att platsen också ska användas för olika kulturinslag 
såsom konstutställningar. Konstenheten har hörts angående intresset för detta. 

Detta kan genomföras i de delar som inte är skyddade som fågelskyddsområde och 
inte infaller med häckningsperioder. I brott på platåbergen har kulturaktiviteter 
genomförts med stor framgång till exempel eldskulpturer i Cementas gamla brott 

på Kinnekulle. 

 
Förvaltningen har inte i dagsläget inte inhämtat några priser på upprustning av 

platsen men uppskattar att kostnaden kan ligga runt en halv miljon för att göra den 
i brukbart skick igen. För att säkra den framtida skötseln av platsen bör en 
skötselplan och därav beräknat driftanslag tas fram för området. (uppskattningsvis 
50 000 kr). För att minska kostnaden för upprustning och drift så föreslås att 

skärmtaket rivs och att räcket byggs om och säkras. Platsen kan då fortfarande 
fungera som en plats för fågelskådning men med mindre behov av framtida skötsel 
och drift.  

 

Handlingar 

TU Svar på motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett 
attraktivt besöksmål 

Motion om att utveckla Södra brottet och Våmbs ängar till ett attraktivt 
besöksmål, Douglas Hjalmarsson (L) 
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Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                       

Motionären 
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 KF § 98/17  
Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 
KS2016.0387 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-05-17 119/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 115/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 98/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 
 

Yrkanden  
Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar att 
kommunfullmäktige ska besluta om att anse motionen besvarad. 
 

Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S), Petter Fahlström (L) och Johan Ask (S) yrkar 
att kommunfullmäktige ska besluta att anse motionen besvarad. 
 

Josef Fransson (SD) och Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 

Yttrande 
Katarina Jonsson (M) yttrar sig utan eget yrkande.  
 
Beslutsgång  

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad.  
 

Bakgrund 

Anita Löfgren (S), Marie Ekman (S) och Linus Sjöholm (S) har för 
socialdemokraternas kommunfullmäktigegrupp lämnat in en motion om att 
Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd. Syftet är att säkra HBTQ-personers 

rättigheter genom att ett HBTQ-perspektiv ska finnas med i kommunens 
verksamheter och genom det åstadkomma en ökad jämlikhet för våra invånare. 
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I motionen föreslås att: 

 
Skövde kommun utreder möjligheten att inrätta ett HBTQ-råd i enlighet med 
intentionen i motionen. 

 
Kommunfullmäktige återremitterade 2017-01-23, § 8 ärendet med motivering att 
ärendet ska skickas på formell remiss till beredning medborgare och folkhälsa. 
Beredning medborgare och folkhälsa har lämnat remissyttrande 2017-03-29, § 16 

och har föreslagit bifall till motionen. Det antecknades att ordförande föreslog 
avslag på motionen med hänvisning till den motivering som antogs av 

kommunstyrelsen vid föregående behandling av motionen.  

 
Kommunstyrelsen föreslog 2016-12-12 avslag på motionen.  
 

I bakgrundstexten redovisades: Med hänsyn till det ovan (läs nedan) anförda 
bedöms det sammantaget inte föreligga ett behov av att inrätta ett särskilt råd 
varom nu är fråga. Beredningen föreslår därför avslag på motionen. 
 

Kommunfullmäktige har antagit instruktion för beredning medborgare och 
folkhälsa (KS2014.0388). Beredningen medborgare och folkhälsas ansvarsområde 
och uppgifter framgår av punkt 1.2. Beredningen arbetar på uppdrag av 

kommunstyrelsen. Inför beslut i kommunstyrelsen ska beredningen ur ett 

medborgarperspektiv bereda ärenden som rör områdena folkhälsoarbete, barn- 
och ungdomspolitik, mångfaldsarbeten (etnicitet, kön och könsidentitet, sexuell 
läggning, ålder samt funktionshinder), stadsutveckling, kommunens 
volontärarbete, medborgardialog samt projektverksamhet inom EU som rör 
beredningens ansvarsområde. Vidare framgår av instruktionen att beredningen 
har ett uppföljningsansvar samt ska omvärldsbevaka inom sitt ansvarsområde och 

rapporterar vid behov till kommunstyrelsens arbetsutskott. Det framgår också av 
instruktionen att beredningen företräder kommunens intressen vid kontakt med 
regionala myndigheter och andra samverkansorgan i frågor som rör beredningens 

ansvarsområde. 
 

Som framgår ovan faller det inom ramen för beredning medborgare och folkhälsas 

ansvarsområde att bereda ärenden som rör mångfaldsarbete. Det finns således 
redan idag ett forum i kommunen som arbetar och ansvarar för de frågor som nu 
lyfts i motionen.  
 

Det ska vidare framhållas att kommunstyrelsen är anställningsmyndighet och 
ansvarar för frågor som rör förhållandet mellan arbetsgivare och arbetstagare 
inom kommunen. Det arbetsgivarpolitiska ansvaret sträcker sig bl.a. över 

områdena jämställdhet och mångfald, samverkan, lön, arbetsmiljö, rehabilitering 
och hälsa, arbetsrätt och personalförsörjning. Inom kommunstyrelsen finns ett 
arbetsgivarutskott (KSAG) som bereder ärenden till kommunstyrelsen. Som 

framgått ovan har utskottet därvid ansvar att beakta jämställdhet och mångfald.  
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Avslutningsvis ska nämnas att det pågår ett pilotprojekt med HBTQ-certifiering 
inom Nyeports verksamhetsområde. I samband med revidering av för området 
relevanta styrdokument ska dessa uppdateras med skrivningar kring 

diskrimineringsgrunderna sexuell läggning och könsidentitet eller uttryck.  
 

Handlingar 

TU Svar på motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd 

Motion om att Skövde kommun inrättar ett HBTQ-råd (S) 

Beslut  KF, 2017-01-23, Ärende 8/17, Motion om att Skövde kommun 
inrättar ett HBTQ-råd 
BMF § 16 Motion inrättande av HBTQ-råd  

Beslut  KS, 2016-12-12, Ärende 257/16, Motion om att Skövde kommun 
inrättar ett HBTQ-råd 

 

Skickas till 

Sektor medborgare och samhällsutveckling  
Motionärerna 
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 KF § 99/17  
Svar på motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg 
KS2016.0490 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott  2017-05-02 24/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-05-29 113/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 99/17 

 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen.  
 

Yrkanden  

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Peter Sögaard (MP) och Gabryjel Blom (V) yrkar att ärendet ska återremitteras med 

motiveringen att då endast delar av motionen är hanterad begär motionärerna att 
motionen utreds på den punkten där motionärerna i deras att-sats föreslår ”hela 
eller delar av”. Här är endast hela utredd.  

 
Theres Sahlström (M), Torbjörn Bergman (M) och Michael Nimstad (M) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut samt att ärendet ska avgöras vid dagens 

sammanträde.  
 
Claës Beckman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Beslutsgång  

Ordföranden ställer först frågan om 1) ärendet ska avgöras idag eller 2) ärendet ska 
återremitteras. Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet 

ska avgöras idag.  
 
Ordförande konstaterar därefter att det endast finns ett förslag till beslut, dvs bifall 

till kommunstyrelsens förslag till beslut, och att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med detta. 
 

Bakgrund 

Carlos Bobadilla (V), Peter Sögaard (MP) och Elisabeth Gustavsson (MP) har för 
Vänsterpartiet och Miljöpartiet lämnat in en motion om att införa sextimmarsdag 
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inom vård och omsorg. En sänkt arbetstid kan hjälpa till att minska sjuktalen och 

förhoppningsvis göra så att medarbetarna slipper att bli sjukskrivna från början. 
Det gäller inte minst att vi gör det lättare att komma tillbaka efter sjukskrivning. 
Samtidigt är den ekonomiska tryggheten viktig. De vill därför sänka arbetstiden, 

men låta lönen vara densamma. En arbetstidsförkortning skulle öka Skövde 
kommuns attraktivitet som arbetsgivare. Utöver de uppräknade förväntade 
positiva effekterna bör även en ökad vårdkvalité beaktas. De hänvisar till ett försök 
på Svartedalens äldreboende i Göteborg som följs av forskare och en första 

delrapport som visar på en rad positiva effekter. 
 

I motionen föreslås att: 

Skövde kommun inför sextimmars arbetsdag alternativt trettiotimmars vecka med 
bibehållen lön inom hela eller delar av sektor vård och omsorg.  
 

Motionen har skickats på remiss till vård- och omsorgsnämnden.  
 
Vård- och omsorgsnämnden har föreslagit avslag på motionen.  
 

Sextimmars arbetsdag skulle innebära att man måste ändra organisationen av 
arbetet. Förvaltningen har beräknat kostnaden till att införa sextimmars arbetsdag 
inom hela sektorn område till drygt 100 miljoner kronor. Beräkningen grundar sig 

på aktuellt läge hösten 2016 över totalt antalet anställda inom sektor vård och 

omsorg och aktuell sysselsättningsgrad. Även om införande av sextimmarsdag 
skulle ha stora effekter på sjukfrånvaron så finns bara en mindre del av 

kostnaderna att hämta hem genom minskade sjuklönekostnader. I övrigt visar 
sektorns resultat i senaste medarbetarunderökningen på ett bättre resultat än 
övriga kommunen som helhet. Resultat i brukarundersökningar visar på att 
verksamheten huvudsakligen bedrivs till en lika hög eller högre kvalitet än 

riksgenomsnittet idag. Sammantaget anser de att vi inte kan förvänta oss stora 
ökningar av vårdkvalitet, medarbetarnöjdhet eller positiva ekonomiska effekter 
som är i närheten av de kostnader som kan beräknas. De ekonomiska 

förutsättningarna för ett genomförande är obefintliga inom sektorns egen budget. 
 

De skriver vidare att projektet på Svartedalens äldrecentrum avslutade i januari 

2017. Tillgängliga delrapporter efter 6, 12 och 18 månader visar att personalen som 
jobbat sextimmars dagar mår bättre och upplever en bättre arbetsmiljö. 
Sjukfrånvaron är dock bara 0,6 % mindre än innan projektet påbörjades 2015. 
Redovisade mätningar visar försumbar skillnad i vårdkvalitetsuppföljningen. 

Brukarbedömningen kommer redovisas i slutrapporten.  
 
Heltidsmåttet för vårdpersonal inom kommunals avtalsområde är 37,0 om du 

arbetar dag/kväll/helg (HR-enhetens anmärkning). 
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Handlingar 

TU Svar på motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg 

Motion om att införa sextimmarsdag inom vård och omsorg (V) och (MP) 
VON § 27/17 Remissvar gällande motion om att införa sextimmarsdag inom vård 
och omsorg 

 

Skickas till 

Vård- och omsorgsnämnden 

Motionärerna 
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 KF § 100/17  
Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
KS2017.0100 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 190/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 177/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 100/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 
Yrkanden  

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 

Jörgen Frödelius (S), Per Johansson (S), Robert Ciabatti (S), Monica Green (S), 
Gabryjel Blom (V), Per-Erik Gustafsson (S) och Peter Sögaard (MP) yrkar bifall till 
motionen.  
 

Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång  

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 

Votering begärs.  

 
Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång. 
Ja-röst för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Nej-röst för bifall till motionen. 
 
Omröstningsresultat 

Med 32 ja-röster för bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 26 nej-röster 
för yrkandet om bifall till motionen beslutar kommunfullmäktige att bifalla 
kommunstyrelsens förslag till beslut, dvs att motionen ska avslås.  
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Följande röstar ja (32 st): Conny Brännberg (KD), Tord Gustafsson (M), Theres 

Sahlström (M), Anders G Johansson (M), Katarina Jonsson (M), Leif Walterum (C), 
Michael Nimstad (M), Rohland Peterson (M), Anna Bergman (M), Thomas 
Wahlberg (M), Magnus Hammar Borsch (M), Ulrika Johansson (C), Andreas 

Gustafsson (C), Orvar Eriksson (C), Ulla-Britt Hagström (L), Christer Winbäck (L), 
Martin Odenö (M), Clary Stark (M), Marie Guhrén (M), Marcus Nohlberg (M), 
Torbjörn Bergman (M), Ulrika Carlsson (C), Michael Thorsell (C), Petter Fahlström 
(L), Elin Elfverson (L), Kaj-Eve Enroth (L), Emad Hanna (KD), Göran Segerstedt 

(SD), Kenneth Källström (SD), Marianne Gustafson (KD), Claës Beckman (M) och 
Yvonne Eriksson Harlin (SD). 

 

Följande röstar nej (26 st): Monica Green (S), Tord Lindqvist (S), Marie Ekman (S), 
Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Helena Dahlström (S), Bjarne Medin (S), Anita 
Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Conny Bäck (S), Per Johansson (S), Anita 

Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), Sean Lagher (S), 
Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars Johansson (S), Elisabeth 
Gustavsson (MP), Roger Almgren (MP), Peter Sögaard (MP), Amanda Nordell (MP), 
Carlos Bobadilla Jeria (V), Carina Pettersson (S), Gabryjel Blom (V) och Elisabet 

Eriksson (S). 
 
Reservationer: Monica Green (S), Tord Lindqvist (S), Marie Ekman (S), 

Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Helena Dahlström (S), Bjarne Medin (S), Anita 

Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Conny Bäck (S), Per Johansson (S), Anita 
Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus Sjöholm (S), Sean Lagher (S), 

Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars Johansson (S), Elisabeth 
Gustavsson (MP), Roger Almgren (MP), Peter Sögaard (MP), Amanda Nordell (MP), 
Carlos Bobadilla Jeria (V), Carina Pettersson (S), Gabryjel Blom (V) och Elisabet 
Eriksson (S) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bakgrund 

I motion från socialdemokraterna föreslås att en upphandlingsmodell för 
tjänsteupphandlingar som bygger på modellen Vita jobb införs. Denna bygger på 

fyra grundpelare.  
 

- Att i specifikationerna av upphandlingens krav på leverantören, 

utvärderingsgrunder, social hänsyn och miljöhänsyn och så vidare, ställs 

också krav på att det levererande företaget vid utförande av upphandlat 

arbete följer grundläggande villkor i tillämpligt branschavtal.  

- Att eventuella underentreprenörer omfattas av samma regler och att 

Huvudentreprenören har ansvar att för att underentreprenörer följer 

reglerna.  
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- Att uppenbara brott mot reglerna leder till uppsägning av avtalet samt 

eventuella skadeståndsanspråk. Kommunen kan kräva kompensation för de 

merkostnader som en ny upphandling innebär.  

- Att företaget förbinder sig att visa relevanta handlingar för de kontrollanter 

som kommunen väljer att anlita. Även underentreprenörer kan 

kontrolleras.  

 

Aktuell lagstiftning 

Den 3 maj 2017 antogs proposition 2016/17:163, arbetsrättsliga villkor i 

upphandling. Syftet med bestämmelserna är att motverka att offentliga kontrakt 

fullgörs av arbetstagare som inte har skäliga arbetsvillkor och att minska risken för 

snedvridning av konkurrensen genom social dumpning. Upphandlingsreglerna ska 

säkerställa att de anställda som utför arbete för det offentliga ska ha de villkor som 

arbetsmarknadens parter kommit överens om. Offentliga medel ska inte heller 

bidra till att arbetstagare som utför arbete i andra länder än Sverige gör detta under 

förhållanden som inte är förenliga med ILO:s kärnkonventioner.  

 

I korthet innebär bestämmelserna att upphandlande myndigheter och enheter är 

skyldiga att ställa arbetsrättsliga villkor om lön, semester och arbetstid i nivå med 

kollektivavtal om det är behövligt. Denna skyldighet, att säkerställa att antagen 

leverantör ger sina anställda åtminstone vissa minimivillkor, gäller vid 

upphandling av varor, tjänster, byggentreprenader samt koncessioner som uppgår 

till minst de tröskelvärden som gäller enligt respektive lag. Bestämmelserna 

innebär dock inte att det blir tillåtet att ställa krav på att leverantören ska vara 

bunden av ett kollektivavtal. 

Upphandlingsenhetens bedömning 

Vår bedömning är den nu gällande lagstiftningen är tillräckligt långtgående. Allt 

för långtgående krav av denna typ i mindre upphandlingar riskerar att minska 

intresset från små och medelstora leverantörer att lämna anbud. Att ställa krav i 

enlighet med modellen Vita jobb i samtliga tjänsteupphandlingar skulle också 

innebära en betydande förändring i vårt arbetssätt och ytterligare resurser skulle 

då behöva tillföras upphandlingsenheten. 

 

Handlingar 

TU Svar på motion om upphandlingsmodellen Vita jobb 
Motion om upphandlingsmodellen Vita jobb (S) 
 

http://www.regeringen.se/rattsdokument/proposition/2017/03/prop.-201617163/
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Skickas till 

Motionären                               
Upphandlingsenheten 
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 KF § 101/17  

Svar på motion om amning i det offentliga rummet  
KS2016.0476 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 191/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 178/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 101/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

 
Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Yttrande 

Amanda Nordell (MP) yttrar sig utan eget yrkande.  

Bakgrund 

I motion daterad 2016-11-28 föreslår fullmäktigeledamöterna Amanda Nordell (MP) 
och Janette Leinonen (MP) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i 

uppdrag att ta fram en policy, förslagsvis under lokala ordningsföreskrifter, som 
ger ammande rätt att amma i kommunens samtliga lokaler, verksamheter, miljöer 
och platser där barn har rätt att vistas. Samt att det därmed inte ska vara tillåtet att 

på grund av amning kränka eller avvisa en ammande kvinna. 
 
Vad avser förslagsställarnas förslag att föra in dylika bestämmelser i de lokala 

ordningsföreskrifterna bedömer förvaltningen att detta inte är möjligt då 
kommunens befogenheter att meddela lokala föreskrifter är begränsat till sådana 
föreskrifter som behövs för att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig 
plats, förhindra att människors hälsa eller egendom skadas till följd av 

användandet av pyrotekniska varor och hamnar som ägs av kommunen (jmf. 1 § 
förordningen med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela 
lokala föreskrifter enligt ordningslagen). Som offentlig plats avses enligt 1 kap 2 § 

ordningslagen: 
 

 allmänna vägar, 

 gator, vägar, torg, parker och andra platser som i detaljplan redovisas 

som allmän plats och som upplåtits för sitt ändamål, 
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 områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för 

hamnverksamhet, om de har upplåtits för detta ändamål och är 

tillgängliga för allmänheten samt  

 andra landområden och utrymmen inomhus som stadigvarande används 

för allmän trafik. 

 

Utöver ovan angivna områden finns även möjlighet att föreskriva att anläggningar 

för lek, idrott, camping eller friluftsliv, badplatser, järnvägsområden, 
begravningsplatser och andra sådana områden ska jämställas med offentliga 

platser under förutsättning att områdena är tillgängliga för allmänheten.   

 
De platser motionärerna anger (främst kommunala lokaler och verksamheter) 
utgör med andra ord som huvudregel inte sådana allmänna offentliga platser som 
träffas av ordningslagen eller av sådana lokala ordningsföreskrifter som 

kommunen meddelar. Av detta skäl samt att det kan ifrågasättas om en 
bestämmelse som den av motionärerna föreslagna kan anses behövlig för att 
upprätthålla den allmänna ordningen är förvaltningen av förmenandet att det inte 

är möjligt att föra in sådana bestämmelser i de lokala ordningsföreskrifterna. 
 
Förvaltningen noterar dock att hänvisningen till de lokala ordningsföreskrifterna 

görs som ett förslag från motionärerna och att motionen även nämner någon form 
av policy. Att ta fram en policy avseende användandet av kommunens lokaler torde 
från rättslig synpunkt inte möta hinder. Såvitt förvaltningen är medveten om finns 
för närvarande dock ingen sådan generell/kommunövergripande policy utan det 

faller på respektive verksamhet att hantera frågan om ordningsregler i sina 
lokaler.  
 

Detta sagt torde ordningsregler normalt ta sikte på att förbjuda beteenden som är 
ordningsstörande. Detta dels utifrån att det är praktiskt ogörligt att ange allt som är 
tillåtet dels utifrån vikten för den enskilde att kunna förutse vilken typ av 

beteenden som kan utsättas för någon typ av sanktion eller ingripande t.ex. 
avvisande. I vad mån något anges som att vara tillåtet sker det vanligen mot en 

bakgrund mot att det som huvudregel är förbjudet, dvs. t.ex. att ett visst beteende 
är förbjudet undantaget en viss plats där det är tillåtet. 

           
Amning i t.ex. kommunala lokaler är inte förbjudet och följaktligen tillåtet. Någon 
grund för att särskilt tillåta det tillåtna föreligger inte. Eftersom det således redan 

är tillåtet att amma på de platser motionärerna anger, och med hänsyn till det som 
ovan anförts, föreslås att motionen ska anses besvarad.  
 

Handlingar 

TU Svar på motion om amning i det offentliga rummet  

Motion om amning i det offentliga rummet (MP) 
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Skickas till 

Motionärerna                                 
Tobias Carlgren, stadsjurist 
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 KF § 102/17  
Plan för att förebygga och hantera extraordinära händelser 
KS2017.0264 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 193/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 180/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 102/17 

 

 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa Plan för att förebygga och hantera 

extraordinära händelser.  
 

Kommunfullmäktige beslutar vidare att meningen ”Ett förslag finns och ska 
behandlas politiskt under våren 2016”, på sid. 4 i Plan för att förebygga och hantera 
extraordinära händelser, ska ändras till ”Dokumentet har behandlats politiskt 
under hösten 2017”.  

 
På grund av jäv deltar inte Conny Bäck (S) i handläggningen och beslutet i detta 
ärende.  

 
 
Yrkanden  

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Torbjörn Bergman (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut med 

ändringen att meningen ”Ett förslag finns och ska behandlas politiskt under våren 

2016”, på sid. 4 i förslaget till Plan för att förebygga och hantera extraordinära 
händelser, ska ändras till ”Dokumentet har behandlats politiskt under hösten 

2017”.  
 
Katarina Jonsson (M) yrkar bifall till Torbjörn Bergmans (M) ändringsyrkande.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut. Dels 

kommunstyrelsens förslag till beslut, dels ett ändringsyrkande. Ordföranden 

finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag till beslut 

med ändringen.  
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Bakgrund 

Skövde kommun har ett ansvar att upprätthålla sina verksamheter och att skydda 

dessa mot störningar. Ett systematiskt säkerhetsarbete på alla nivåer är en 
förutsättning för att kunna trygga god beredskap, krishantering och säkerhet för 
människor som bor, verkar eller vistas i kommunen. För att kunna hantera 

extraordinära händelser ska Skövde kommun ha en organisation och arbeta enligt 
följande upplägg som är baserat på den överenskommelse om krisberedskap som 
upprättats mellan Sveriges Kommuner och Landsting (SKL 12/6159) och 

Myndigheten för samhällsskydd och beredskap och som även regleras i Lag om 
kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära händelser (SFS 

2006:544). 
 

Planen är ett nytt dokument men bygger på tidigare planer som fastställts av 
kommundirektören (2014). Den nya planen har omarbetats utifrån de krav som 
lagen om kommuners och landstings åtgärder inför och vid extraordinära 

händelser ställer på kommunerna inom krisberedskapsområdet. Däremot 
innehåller den nya planen inga väsentliga förändringar i sak. 
 

En extraordinär händelse är en ”händelse som avviker från det normala, innebär 
an allvarlig störning eller överhängande risk för en allvarlig störning i viktiga 
samhällsfunktioner och kräver skyndsamma insatser av en kommun eller ett 

landsting” (citat från Lagen om extraordinära händelser). Kan t ex vara störningar i 

vatten- eller elförsörjning, stormar, omfattande bränder eller olyckor, pandemi, 
våldshandlingar mm.  
 

 

Handlingar 

TU Plan för att förebygga och hantera extraordinära händelser 
Plan gör att förebygga och hantera extraordinära händelser 

Beslut 2017-08-23, KSAU § 193/17 Plan för att förebygga och hantera 
extraordinära händelser 
KS § 180/17 Plan för att förebygga och hantera extraordinära händelser 

 
 

Skickas till 

Länsstyrelsen Västra Götaland                                 

Jonas Plato, säkerhetschef 
Conny Bäck, beredskapshandläggare 
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 KF § 103/17  
Antagande av projektplan för försök med kameraövervakning av 
allmänna platser i Skövde kommun samt återrapportering av 
uppdrag till kommundirektören om ett tryggare Skövde 
KS2016.0359 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-06-21 166/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 181/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 103/17 

 
 

 
 

Beslut  

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att anta upprättad 

projektplan för försök med kameraövervakning.   
 
 

Yrkanden 

Anders G Johansson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Per-Erik Gustafsson (S) och Robert Ciabatti (S) 

yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Orvar Eriksson (C), Marianne Gustafson (KD), Petter Fahlström (L), Martin Odenö 

(M), Torbjörn Bergman (M), Roger Almgren (MP), Claës Beckman (M) och Amanda 

Nordell (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Yttranden 

Per Johansson (S) och Peter Sögaard (MP) yttrar sig utan eget yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag till beslut mot yrkandena om avslag 

mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsen 

förslag till beslut.  

 

Reservationer 

Tord Lindqvist (S), Marie Ekman (S), Johan Ask (S), Robert Ciabatti (S), Helena 
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Dahlström (S), Bjarne Medin (S), Anita Löfgren (S), Anders Grönvall (S), Conny 

Bäck (S), Per Johansson (S), Anita Andersson (S), Kenneth Eriksson (S), Linus 
Sjöholm (S), Sean Lagher (S), Per-Erik Gustafsson (S), Jörgen Frödelius (S), Lars 
Johansson (S), Carina Pettersson (S), och Elisabet Eriksson (S) reserverar sig mot 

beslutet. 

Bakgrund 

Bakgrunden till projektplanen är ett förslag från ledamöter i Alliansen(KS § 
180/16), beslut 2016-10-03). Projektplanen har föregåtts av en analys avseende typ 

av brott, tidpunkter och platser där brott begås. Kameraövervakningen är en av 

flera åtgärder som tillsammans skapar en ökad trygghet och säkerhet i Skövde. 
Statistiska underlag har erhållits från Polisen och Brottsförebyggande rådet och 
använts i analysen. Polisen ställer sig positiva till en ansökan om 

kameraövervakning. De område som avses i ansökan är Hertig Johans torg, 
St:Sigfridsgatan, Långgatan och Ryd Centrum. Ansökan avser en försöksperiod om 
36 månader. Tjänsten köps från Securitas genom befintligt ramavtal. Skövde 

kommun står för ansökan till Länsstyrelsen. Beräknad totalkostnad för 
försöksperioden uppgår till maximalt 540 000 kr. 
 

Syftet med övervakningen är att öka den faktiska och upplevda tryggheten, öka 
sannolikheten för polisen att lagföra gärningsmän samt signalera att trygghet och 
säkerhet är en viktig fråga för kommunen.  
 

Kameraövervakning kan förebygga brott på flera sätt. Övervakningskameror kan 
verka avskräckande på potentiella gärningspersoner, därför att det finns en större 
upplevd risk för upptäckt. Dessutom kan kameraövervakning öka den verkliga 

sannolikheten för upptäckt, och leda till att fler fotgängare vistas på platserna, 
vilket följaktligen kan öka den upplevda risken för upptäckt ytterligare. 
Kameraövervakning kan även uppmuntra potentiella offer att vidta 

säkerhetsåtgärder, och leda polis och säkerhetspersonal till platsen för att ingripa 
och förhindra brott. Ytterligare en möjlighet är att kameraövervakning signalerar 
förbättringar i miljön och därmed ökar stoltheten över området samt förbättrar 
både sammanhållningen och den informella sociala kontrollen. 

(Brottsförebyggande rådet 2007). 
 
 

Handlingar 

TU Antagande av projektplan för försök med kameraövervakning av allmänna 
platser i Skövde kommun samt återrapportering av uppdrag till 
kommundirektören om ett tryggare Skövde 

KS § 180/16 Förslag från ledamöter i kommunstyrelsen (Alliansen) för ett tryggare 
Skövde 
Bilaga 1 område för kameraövervakning 
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Skickas till 

Jonas Plato, säkerhetschef                                 
 

 

 
Beslutsgång om fortsatt sammanträde den 26 september 2017 

Då klockan passerat 22:00 ställer ordföranden frågan om 1) mötet ska fortsätta 

ikväll 2) mötet ska återupptas under morgondagen kl. 18:00. 

 
Anders G Johansson (M) och Leif Walterum (C) yrkar att sammanträdet ska 
fortsätta ikväll.   

 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att mötet ska fortsätta ikväll. 
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 KF § 104/17  
Aktieöverlåtelse Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center 
AB till Skövde Stadshus AB 
KS2017.0236 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 192/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 179/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 104/17 

 
 
 

 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att: 

 överlåta kommunens hela aktieinnehav (49 procent) i Gothia Innovation AB 

till Skövde Stadshus AB  

 överlåta kommunens aktieinnehav om 100 procent i Balthazar Science 

Center AB till Skövde Stadshus AB  

 kommunens aktieinnehav i ovan bolag överlåts till bokfört värde per 31 

december 2017 till Skövde Stadshus AB genom ovillkorat aktieägartillskott 

 ge kommunstyrelsen i uppdrag att verkställa beslutet enligt ovan. 

 

Yrkande 

Katarina Jonsson (M) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Bakgrund 

Moderbolaget Skövde Stadshus AB bildades efter beslut i kommunfullmäktige i 
slutet av år 2010. Syftet med bildande av moderbolaget var mål om förbättrad 
styrning av dotterbolagen, utvecklad ledning och styrning av kommunens 

verksamheter oavsett associationsform, fördjupad samordning samt möjlighet till 
resultatutjämning inom koncernen. Kommunen överlät aktier i samtliga 
majoritetsägda bolag till moderbolaget vid koncernbildningen år 2010. Därefter har 

bolagisering skett av verksamheten Balthazar Science Center. Kommunen innehar 
även i Gothia Innovation AB (49 %). 
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För att skapa en homogen bolagsstruktur och möjliggöra en effektivare 

ägarstyrning föreslås att Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation AB 
blir en del av Skövde Stadshus koncernen.   
 

PwC har fått i uppdrag att utreda vilka inkomstskattemässiga konsekvenser 
överlåtelsen av aktierna får för kommunen och de inblandade bolagen samt belysa 
vilken i form överlåtelsen bör ske. Sammanfattningsvis rekommenderas att 
överlåtelsepriset på aktierna i Balthazar Science Center AB och Gothia Innovation 

AB sätts till Skövde kommuns bokförda värde på aktierna och att överlåtelse sker 
genom att Skövde kommun lämnar aktierna som ett aktieägartillskott. Någon 

negativ inkomstskattemässig påverkan uppkommer inte för någon part. 

 
Förslagsvis sker överlåtelse vid årsskiftet 2017/2018.  

Handlingar 

TU Aktieöverlåtelse Gothia Innovation AB och Balthazar Science Center 

AB till Skövde Stadshus AB 
Slutrapport PwC överlåtelse av aktier GIAB Balthazar 
 

Skickas till 

Gothia Intresseförening                             

Monica Schelander, koncerncontroller 
Balthazar Science Center AB 

Gothia Innovation AB 
Skövde Stadshus AB 
Maria Vaziri, ekonomichef  
Annelie Nyman, redovisningschef  

Tobias Carlgren, stadsjurist 
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 KF § 105/17  
Ränte- och amorteringsfria lån för VA-anslutningar till ideella 
föreningar och idrottsföreningar på landsbygden 
KS2017.0208 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23  

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 182/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 105/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen ska ges möjlighet att lämna 
kommunalt stöd till ideella föreningar och idrottsföreningar på landsbygden som 
blir tvungen att uppgradera deras VA-anläggningar eller förväntas att ansluta sig 

till det kommunala VA-nätet.  
 
Stödet beviljas som ränte- och amorteringsfria lån (ROA-lån) till ett maximum av 

80% av kostnaderna. Egen nedlagt tid får inräknas i de 20% som föreningen bör 
finansiera själva. Egen nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme enligt nu 
gällande regelverk hos Riksidrottsförbundet. ROA-lånet får uppgå till maximalt 

200 000 kr per förening. Om en förening har redan erhållit andra bidragsformer för 
sin VA investering minskas ROA-lånet med samma summa.  
 
Ansökningar för bidraget måste skickas in till kommunen senast 2019-12-01.  

 
Investeringarna bör genomföras innan 2021-12-31 för att kunna vara berättigat för 
utbetalning av stödet. Ansökningar ska behandlas löpande av kommunstyrelsens 

arbetsutskott.  

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott får delegation att bevilja detta stöd från budgeten 

för kommunstyrelsens utvecklingsmedel. 

Yrkande 

Leif Walterum (C) redogör för beredningen av ärendet och yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Bakgrund 

Kommunalförbundet Miljösamverkan Östra Skaraborg jobbar aktivt med att 

inspektera alla enskilda VA-lösningar för att säkerställa att de uppfyller gällande 
miljökrav. Det konstateras att många äldre VA-lösningar bör uppgraderas.  
 

Investeringskostnaden som detta medför lägger en stor belastning på ekonomin av 
ideella- och idrottsföreningar på landsbygden. För att förebygga att föreningar 
hamnar i ekonomiska svårigheter föreslås möjligheter att bevilja ROA-lån för 

uppgradering av deras VA-anläggningar om föreningen blir tvungen att åtgärda sin 
VA-anläggning eller när de måsta ansluta sig till det kommunala VA-nätet.  

 
Stödet beviljas i form av ett ROA-lån på samma sätt som kultur och fritid hanterar 

ROA-lån.  
 
Som motprestation förväntas en 20% egen finansiering av föreningarna. I detta kan 

egen nedlagt tid inräknas. Egen nedlagd tid värderas till 200 kr per arbetstimme 
enligt nu gällande regelverk hos Riksidrottsförbundet. 
 

För att påskynda uppgraderingsprocessen av enskilda Va-anläggningar samt för att 
i tid begränsa påverkan på kommunens ekonomi och administration föreslås en 
sista ansökningsdatum för stödet på 2019-12-01. Investeringarna bör därefter 

genomföras innan 2021-12-31 för att vara berättigat för utbetalning av stödet. I 

ansökan måste framgå vilka investeringar som planeras och vad de uppskattade 
kostnaderna är. Ansökningar handlags av avdelningen kultur- och fritid. Beslutet 
att bevilja stöd tas av kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 
För att säkerställa lika behandling av föreningarna finns möjligheten att ansöka om 
stödet även om uppgraderingar av Va-anläggningen redan har genomförts. I så fall 

måste investeringarna ha skett under 2016 eller 2017. 
 
För varje förening kommer kostnaderna för uppgradering av va-anläggningarna att 
variera, men uppskattas uppgå till maximalt 200 000 kronor. Kommunen känner 

idag till 12 föreningar som kan vara berättigat för stödet. Därmed kan stödet kosta 

Skövde kommun maximalt 2,4 miljoner kronor. Eftersom inta alla VA-åtgärder 
kommer att kräva det maximala stödet kommer den effektiva kostnader understiga 

detta belopp. Stödet belastar kommunstyrelsens budget för utvecklingsmedel 
under det året beslutet tas att bevilja bidraget.  
 

Handlingar 

TU Ränte- och amorteringsfria lån för VA-anslutningar till ideella föreningar och 
idrottsföreningar på landsbygden 
KSAU § 124/17 Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar till ideella 

föreningar och idrottsföreningar på landsbygden 
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Beslut  KS, 2017-05-29, Ärende 120/17, Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-

anslutningar till ideella föreningar och idrottsföreningar på landsbygden 
KS § 182/17 Ränta- och amorteringsfritt lån för VA-anslutningar till ideella 
föreningar och idrottsföreningar på landsbygden 

 

 

Skickas till 

Servicenämnden   

Christian Johansson, näringslivsutvecklare 

Katarina Strömgren Sandh, chef kultur- och fritid 
Annika Holmén, VA-chef 

  

Bas Thijssen, finanscontroller   
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 KF § 106/17  
Firmatecknare för Skövde kommun 
KS2017.0274 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2017-08-23 185/17 

2 Kommunstyrelsen 2017-09-04 183/17 

3 Kommunfullmäktige 2017-09-25 106/17 

 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att utse följande personer att teckna firman för 
Skövde kommun. Beslutet gäller tillsvidare dock som längst till mandatperiodens 

utgång (2018-10-31).   
 

Bemyndigande ges till kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson, 
kommunstyrelsens 1:e vice ordförande Leif Walterum, kommunstyrelsens 2:e vice 

ordförande Marie Ekman, ledamoten Ulla-Britt Hagström eller ledamoten Johan 

Ask att på kommunfullmäktiges och kommunstyrelsens vägnar, teckna Skövde 
kommuns firma avseende från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen 
utgående utlåtanden, fullmakter, låne-och borgensförbindelser, 
säkringsinstrument (räntederivat och valutaterminer), inköpskort, årliga 

skattedeklarationer, kontrakt och dylika handlingar. I de fall företrädarna enligt 
ovan även representerar motpart ska istället handlingarna undertecknas av 
kommunfullmäktiges ordförande, kommunfullmäktiges 1:e vice ordförande eller 

kommunfullmäktiges 2:e vice ordförande.  
 
Handlingen ska, för att vara gällande, kontrasigneras av kommundirektör Tomas 

Fellbrant, ekonomichefen Maria Vaziri Hamedani, redovisningschefen Annelie 
Nyman, chefen för demokratistöd Agneta Tilly, HR-chefen Sofia Myrman, 
näringslivschef Rogher Selmosson eller chefen för överförmyndare i samverkan 

Jan Wallgren.  
 
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen utsett förtroendevalda och 
anställda att underteckna handlingar enligt särskilt beslut samt beslut om 

delegationsordning för kommunstyrelsen. Beslutet enligt ovan innebär i ingen del 
någon inskränkning av sådan rätt som följer på dessa beslut.  
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Bakgrund 

Det finns två beslut om firmatecknare i kommunen. Ett beslut avser 

kommunfullmäktiges beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun. Det andra 
avser kommunstyrelsens beslut att utse Firmatecknare för Skövde kommun inom 
kommunstyrelsens område.  

 
Ändringar har gjorts från tidigare beslut KF § 109/15 gällande borttag av 
firmatecknare Bo Räftegård och Kristina Eklöf på grund av att anställning upphört 

och tillägg av deras efterträdare HR-chef Sofia Myrman och näringslivschef Rogher 
Selmosson 

 

Handlingar 

TU Firmatecknare för Skövde kommun 
 
 

Skickas till 

Ekonomichef, Maria Vaziri Hamedani 
Redovisningschef, Annelie Nyman 
HR-chef, Sofia Myrman 

Näringslivschef, Rogher Selmosson 
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 KF § 107/17  
Rapport om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, 
kvartal 2 2017 
KS2017.0031 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-09-25 107/17 

 
 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att lägga rapporterna till handlingarna. 
 

Bakgrund 

Anna Bergman (M), ordförande för socialnämnden, redogör för rapporten 
avseende socialnämndens verksamhet.  
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt socialtjänstlagen 16 

kap. § 6 F-h: antal 0. 
 
 

Theres Sahlström (M), ordförande i vård- och omsorgsnämnden, redogör för 
rapporten avseende omvårdnadsverksamheten.  
 

Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt socialtjänstlagen 16 
kap. § 6 F-h: antal 6. 
 
Gynnande beslut som inte verkställts inom tre månader enligt lagen om stöd och 

service till vissa funktionshindrade § 28 F-g: antal 25. 

 
 

 

Handlingar 

TU Rapport om gynnande beslut om bistånd som inte verkställts, kvartal 
2 2017 

Kvartalsrapport Q2 2017 Sektor socialtjänst 
Kvartalsrapport IVO sektor vård och omsorg Q2 
Statistikrapport IVO Sektor socialtjänst Q2 
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Skickas till 

Vård- och omsorgsnämden                                

Socialnämnden 
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 KF § 108/17  
Anmälningsärenden kommunfullmäktige 25 september 2017 
KS2017.0005 
 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunfullmäktige 2017-09-25 108/17 

 
 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna nedanstående handlingar som 
anmälda. 
 

 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar har inkommit, och anmäls, till kommunfullmäktige. 
 

Handlingar 

Anmälningsärenden kommunfullmäktige 25 september 2017 
Årsredovisning 2016 Stiftelsen Skaraborgs Läns Sjukhem 
Beslut  KS, 2017-09-04, Ärende 152/17, Svar på medborgarförslag om att 

starta tal- och språkklass för årskurs 7-9 
Beslut  KS, 2017-09-04, Ärende 153/17, Svar på medborgarförslag om att ta 

bort avkastningskravet för  yttertätorter 
KF § 59/16 Motion angående HBTQ-certifiering 

Rapport certifiering HBTQ 
Entledigande från uppdrag som nämndeman Skaraborgs Tingsrätt, Jonas 
Eriksson 

Entledigande från uppdrag som nämndeman Skaraborgs Tingsrätt, 
Kristina Gustafsdotter 
Beslut KSAG, 2017-09-04, Ärende 38/17, HBTQ certifiering 

 
                                 
 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna följande avsägelser: 
 
Jasmin Vizlin (MP), ledamot i kommunfullmäktige 
Ingrid Bäfman (M), ersättare i kommunfullmäktige 

Malin Wadman (S), ledamot i barn- och utbildningsnämnden 
Mikael Karlsson (S), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
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Kristina Gustafsdotter (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 

Evelin Frisk (S), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 
Morgan Johansson (SD), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
Per Johansson (S), ledamot i servicenämnden 

Rickard Birath (S), ersättare i servicenämnden 
Elina Carlsson Ruiter (C), ersättare i servicenämnden 
Katarina Jonsson (M), ordförande i AB Skövdebostäder  
 

 
Delges 

Check in/check out 

Troman 
Länsstyrelsen 
Skövde Stadshus AB 

AB Skövdebostäder 
Dan Sandén, AB Skövdebostäder 
Servicenämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 

Kultur- och fritidsnämnden 
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 KF § 109/17  
Valärenden 
 
 

 
Beslut  
Kommunfullmäktige beslutar att välja följande personer för mandatperioden 2014-
2018: 

 

Stig Larsson (L), revisor i Kooperativa hyresgästföreningen Trygga Hem i Skövde 
Birgitta Johansson (C), revisorssuppleant i Kooperativa hyresgästföreningen 

Trygga Hem i Skövde 
Bernt Mårtensson (M), ordförande i AB Skövdebostäder 
Mikael Karlsson (S), ledamot barn- och utbildningsnämnden 

Per Johansson (S), ersättare i barn- och utbildningsnämnden 
Malin Wadman (S), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 
Timothy Walsh (M), ersättare i kultur- och fritidsnämnden 

Rickard Birath (S), ledamot i servicenämnden 
Michael Thorsell (C), ersättare i servicenämnden 
 

 

Val av nämndemän vid Skaraborgs tingsrätt för perioden 2017-2019:  
Karin Malmsten (M) 
 

 
Yttrande  
Martin Odenö (M) redogör för beredningen av ärendet. 

 
 
Skickas till  
Delges 

Check in/check out 
Troman 
Skövde Stadshus AB 

AB Skövdebostäder 
Dan Sandén, AB Skövdebostäder 
Servicenämnden 

Barn- och utbildningsnämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
Skaraborgs tingsrätt 
Kooperativa hyresgästföreningen Trygga Hem i Skövde   
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Avslutning 
 
 
 

Ordförande Conny Brännberg (KD) tackar alla närvarande och avslutar dagens  
sammanträde.  
 

Kommunfullmäktiges nästa sammanträde äger rum den 30 oktober 2017 kl. 18:00. 
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